
Referat af bestyrelsesmøde i Foreningen Nyord, lørdag den 13. januar 2024 

Tilstede: Marianne Stolt Petersen (MP), Jens Andersen (JA), Klaus Simonsen (KS), Michael Stolt (MS) 

referent, Eyvind Lindegaard Andersen (EA) og Randi Bach Poulsen (RP).  

Inviteret til punkt om hjemmeside: Kenneth Lau Rentius (KR) 

Dagsorden: 

1. Hjemmeside  
2. Opslagstavle 
3. Økonomi 
4. Smedjen og Pumpehuset 
5. Naturnationalpark i Ulvshale 
6. Opfølgning vedr. skiltning. 
7. Snerydning og saltning af veje mm 
8. Feedback på 6.10 mødet 
9. Foredrag om klimaforandringer og betydning for øen v/ Jacob Wooge Nielsen (DMI) 
10. Planlægning af Generalforsamling 
11. Lyssignal på broen 
12. Aktiviteter / møder i forsamlingshuset 
13. Evt. 

 

Til punkt 1:  Hjemmeside  

Inden mødet havde JA rundsendt følgende oplæg  

Temaer: 

a) Nyord.nu´s målgruppe(r) – tilknyttede til øen og/eller Nyords besøgende? 

b) Hjemmesidens formål – Information om øen og/eller udbud og tilbud til de besøgende? 

c) Gennemsigtighed og logik i hjemmesidens opbygning - f.eks. bjælkerne Foreninger vs. Turist 

d) Prispolitik og - systematik overfor sponsorer og annoncører. 

 

 

Der var en længere grundig snak om hjemmesidens historie, udvikling, formål og også hvilke udfordringer 

store som små, der har været gennem tiden. 

Det blev også klarlagt hvorledes annoncering og sponsering foregår og herunder takster mv. 

Det forekommer uafklaret i hvor stor grad siden henvender sig til øens beboere og medlemmer af øens 

foreninger - i forhold til at være en service for besøgende på øen. 

Man enedes om følgende, som dog skal tages op på endnu et bestyrelsesmøde, inden beslutningen 

endeligt effektueres. 

1. Annoncering udfases. Det vil eksempelvis fremover ikke være mulig at annoncere for overnatning 

og lignende. Annoncer og sponsorater har givet en vis indtægt til drift af hjemmesiden, men afvikles 

alligevel. 

2. Foreningernes indhold på hjemmesiden skal gennemgås, renses for forældet indhold. KR tilbyder at 

udføre dette arbejde i samarbejde med foreningernes bestyrelser. Det foreslås, at der laves en 

formular der præciserer minimumsindhold. F.eks. 1: Bestyrelsesmedlemmers navne, 2: 

Kontaktperson med tlf. og eller mail. 3: Vedtægter. 

3. Foreningerne skal fortsat betale et beløb for deltagelse. Beløbet går til drift af siden. 

4. Praktiske oplysninger med f.eks. henvisning til lægevagt og lignende redigeres og opdateres. 

5. Ældre kasseret materiale arkiveres online i en zip-fil.  



 

Til punkt 2:  Opslagstavle 

Den ”nye” opslagstavle er ved at være klar. 

Opslagstavlen er for beboere, husejere og øens foreninger. 

De, der sætter opslag op, har ansvar for indhold og ansvar for at opslaget fjernes, når det er uaktuelt. 

Opslag af kommerciel art, er tilladt hvis indtægter går til en af øens foreninger. 

 

Til punkt 3:  Økonomi  

JA oplyste at kassebeholdningen er ca. 32.000 kr. 

Afledt af punkt om hjemmeside blev det besluttet at betalingsopkrævninger for annoncering pauses, indtil 

en endelig beslutning vedr. hjemmesiden er truffet. 

 
Til punkt 4: Smedjen og Pumpehuset. 
 
EA har indhentet tilbud om renovering af taget på ”Pumpehuset” 
Pga. den økonomiske situation i kommunen vurderedes det, at det ikke vil være muligt at få kommunen til at deltage i 
en medfinansiering, - hvorfor projektet virker urealistisk at gennemføre. 
Bestyrelsen var enige om at pause projektet. 
 
Der var tillige enighed om, at støtte og medvirken til renovering af ”Møllestangens” vinduer etc. er vigtigere. 
Emnet ”Møllestangen” sættes på dagsorden på næste møde. 
 

Til punkt 5: Naturnationalpark på Ulvshale. 
 
Intet nyt 
 

Til punkt 6: Opfølgning vedr. skiltning. 
 
Såfremt politiet godkender, sætter kommunen et indkørsel-forbudtskilt op ved Lollesgårds parkeringsplads. 
Kommunen mener ikke det er nødvendigt med et max 20 eller 30 km inden for bygrænsen. 
 

Til punkt 7: Snerydning og saltning. 
 
Kommunen har leveret salt. Det står til fri afbenyttelse på en palle ved ”den gule stald” 
EA laver opslag om dette til opslagstavle og hjemmeside. 
 

Til punkt 8. Feedback på 6.10 mødet. 
 
Mødet var en succes. 
 
Til punkt 9. Foredrag om klimaforandringer og betydning for øen v/ Jacob Wooge Nielsen (DMI). 
 
Et sådan foredrag er en god idé og kunne måske lægges i forlængelse af Foreningen Nyords generalforsamling. 
Forslag til datoer: 12. eller 19. april. Helst den 12. april. 
MS hører Jocob Wooge Nielsen om han kan en af de datoer.  
 
Generalforsamling holdes fra. Kl. 18.30. Efter ca. 1 time er der så foredrag. 
Der kan bestilles sandwich ved tilmelding til foredrag. 
 



Ref.: Efterfølgende er der truffet aftale med Jacob Wooge Nielsen om, at han holder foredrag den 12. april kl. 19.30. 
Foreningen Nyord generalforsamling holdes således fredag den 12. april 2024 kl. 18.30.  
 
Til punkt 10: Planlægning af Generalforsamling. 
 
Generalforsamlingen planlægges på bestyrelsesmøde lørdag den 2. marts kl. 9.00 hos Randi. 
 
Til punkt 11: Lyssignal på broen. 
 
Lyssignalet er formentlig ikke længere ”impulstyret” og ventetiden på grønt virker lang. MP kontakter kommunen 
igen og hører om impulsstyringen, som virkede til alles tilfredshed, kan genetableres.  
 
Til punkt 12: Aktiviteter / møder i forsamlingshuset 
 
KS forslog at der nedsættes en gruppe der vil arrangere og stå for fælles-arrangementer i forsamlingshuset. 
Punktet tages op på generalforsamlingen 
 
Til punkt 13: EVT 
 
KS forhørte sig om muligheden for at tage emnet ”ejendomsvurderinger” op i Foreningen Nyordregi. 
Der var enighed om at emnet er for diffust på nuværende tidspunkt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 


